
Entrevistes: <<Orfeó Ulldeconenc>> 
La vila d'Ulldecona està considerada 

culturalment en proporció al seu reduït 
cens de població, no solament'ta primera 
població de la comarca del Montsià, sinó 
fins i tot. una de les més importants de la 
geografia espanyola. 

D'entre les Entitats Culturals. Agràries 
i Esportives existents. es destaquen la 
·Casa de Cultura-Biblioteca•, Patronat 
de ·LA PASSIÓ·. Institut •B.U.P.- i 
•C.O.U.• , ·Centre Cultural i Recreatiu•. 
·Orfeó Ulldeconenc•. ·Banda Local de 
Músi.ca• , ·Cor Capella Parroquial• , 
·Cor Esplai•, ·Club Joventut• amb les 
seves magnífiques instal·lacions Poli
esportives, ·Club de Futbol•, ·Moto
Club•, ·Societat de Caçadors•, •Penya 
Ciclista•, ·Club Escacs•, · Centre 
Excursionista• , •Club Billar•, etc .. etc .. 
etc. 

A !'iniciar aquesta publicació, a la Sec
ció d'Entrevistes, no ha estat difícil 
doncs. escollir a una de les nombroses 
entitats existents que. sense seguir cap 
ordre preferencial. hem elegit a l' ·OR
FEÓ ULLDECONENC·. 

A tal fi. entrevistem al seu distingit pre
sident En MIQUEL FUSTÉ FERRÉ amb 
qui, amb l'amabilitat i simpatia que li 
caracteritza. mantenim el diàleg següent: 

DIRECTOR O DIRECTORA? Directo
ra, la Srta. Dolors Sanjuan Aubà. 

NOMBRE D'ORFEONISTES? Entre 
homes, dones i nens, ens apropem al 
centenar. 

PORTEN UNIFORME A LES SEVES 
ACTUACIONS PÚBLIQUES? Sí. 

TENEN ESCOLA DE MÚSICA? Sem
pre l'ha hagut. encara que actualment 
està tancada degut a que la seva Mestra 
i Directora cursa estudis superiors a Bar
celona. 

PARLE'M DE LA HISTÒRIA DE L'OR
FEÓ. Degut a l'afició al cant i música que 
des de temps immemorial ha existit a Ull
decona, fa sis dècades que un grup d' afi
cionats acordaren construir un adequat 
local on exercir i fomentar la seva afició. 
Un any després. amb la col·laboració de 
tot el poble sense excepció, s'inaugu
rava dit local compost de teatre, cafè i 
nombroses sales i dependències que 
seria i segueix essent un dels més grans 
i formosos de la província. Seguidament 
es nomenà al primer director que fou en 
Joan Moreira Ramos. qui creà l'escola 
de música i cant amb les seves seccions 
de Teatre i Orquestres, que molt 
prompte haurien de ser l'honor d'Ullde
cona i admiració de la comarca, així com 
de la multitud de poblacions de tot l'àmbit 
nacional on actuaren. 

Dip. Legal: T-2.430/87 

Al Sr. Moreira li succeí el prestigiós 
Mestre Solé i a aquest. l'alumne més 
avantatjat del Sr. Moreira en Vicent Aubà 
Doménech, per la qual labor i sacrifici en 
pro de la música i cant, el seu poble li ha 
dedicat un carrer per a que es perpetúe la 
seva memòria. 

A la mort d'aquest. l'ha substituït la 
seva prodigiosa néta, qui als deu anys ja 
dirigia els concerts de la massa coral. 

Per falta d'espai no podem detallar les 
nombroses sarsueles i obres de teatre 
que interpretaren els comP.onents de 
i'ORFEÓ, ni tampoc el nom dels recor
dats i volguts actors, que tanta glòria ~ 
prestigi donaren a la nostra Villa. 

Sr. President: QUANTES ACTUA
CIONS HA TINGUT AQUEST ANY 
L'ORFEÓ? A Ulldecona, les tres ordinà
ries que dediquem als nostres socis en 
particular i al poble en general i altres 
dues. una a Tarragona i altra a Vinyals. 
compreses ja dins del pla d'organització 
per a la celebració de i'APLEC que per 
mitjà de F.C.E.C .. va tenir lloc a aquesta 
Vila. 

EXPLIQUE'NS ALGUNA COSA DEL 
CLAMORÓS tXIT QUE VA TENIR 
AQUEST APLEC l QUANTES MASSES 
CORALS INTERVINGUEREN? És 
lamentable no tenir suficient espai per a 
detallar tots els aspectes d'aquest 
magne aconteixement. però el resumiré 
dient fou un acte dels que fan història. 
Mai s'havia vist a Ulldecona a l'escenari 
del Teatre Municipal, artísticament i 
meravellosament preparat reunits, els 

Jordi Dassoy - Impressor, Sant Carles de la Ràpita 

Orfeons de Tarragona, Valls, Vilaseca, 
Torredembarra, La Sénia, Tivissa, La 
Canonja. Vilavella, Vinyals. Catllar. 
Alforja i Ulldecona (més de 600 veus) a 
un local a sobreeixir i amb tan atronadors 
aplaudiments. Com a Director invitat a 
l'acte, ens honrà amb la seva assistència 
un dels musicòlegs de major trajectòria 
universal i fill de la nostra Vila. en Miquel 
Querol Gavaldà, condecorat amb el 
Premi Nacional de Música. com tots 
sabem. 

Una altra pregunta més: ¿QUINES 
ASPIRACIONS l PROJECTES TENEN? 
Les aspiracions són. entre altres, fomen
tar les típiques ·Caramelles•. la ·Dansa 
Catalana•, funcions de Teatre i Sarsuela. 
etc .. és a dir, la tasca difícil i quasi impos
sible de superar l'actuat. 

l per acabar, ENS PODRIA CONTAR 
SI EN LA LLARGA VIDA CUL TU RAL· 
D'AQUEIX ORFEÓ HA SUCCEÏT 
ALGUNAANtCDOTA DIGNA DE MEN
CIÓ? Sí i moltes, però destaca pel seu 
significat. la següent: Un viatjant va 
entrar a un establiment a oferir els seus 
productes i preguntà al propietari, Què 
succeeix avui a tota Ulldecona que la 
trobo tri~ta i consternada? .i li contestà: 
C ÉS QUE AVUI HA MORT UN ORFEO
NISTA·. 

Quasi res: Que tinguin sort en els seus 
projectes i ambicions, que rebin els ajuts 
econòmics necessaris per a tals fins i 
que tots poguéssim veure-ho. 

, MOL TES GRÀCIES 

Josep López 

Nº O 

l Salutació 
Any l Octubre 1987 

Avu i naix una altra publicació a Ulldecona, 
avui naix LA VEU ; afrontem amb això el repte 
de consolidar a U lldecona una publicació que 
parli amb, per i per a Ulldecona. Intentarem 
reflectir les inquietuds- i problemàtiques locals; 
intentarem connectar amb el global de l'àmbit 
cultural del nostre poble i obrir un diàleg crític i 
posi tiu de la nostra petita comunitat. 

Ara bé, per a aconseguir aquestes metes 
haurem de crèixer i forta leixer-nos ; haurem 
d'aprendre, al cap i a la fi , dels nostres propis 
errors i, a tot això, sols el temps ens servirà de 
f idel aliat. 

És per això que, en el precís moment de 
sortir a la llum, demanem les nostres disculpes 
pels errors propis del principiant, a la vegada 
que sol·licitem tota la col·laboració possible per 
la seva part en , aquesta, la nostra lluita particu
lar d 'oferir una publicació honesta, sincera i 
d igna. 

Vag i, des de la primera pàgina del primer 
número, la cordial i respectuosa salutació per a 
les publicacions germanes i anteriors: ULLDE
CONA, LA COMARCA DEL MONTSIÀ, 
C.C.R. i LO FULL Ces c iten per orde d'antigu i
tat). Totes , cada una des de la seva parcel·la 
també treballen per i per a Ulldecona. És la Ull
decona de tots, rica en colorit i possibilitats a 
la que LA VEU pretén aportar el seu gra 
d'arena. 

Vicent Borràs Vives 



La nostra Banda 

Banda Local d'Ulldecona en l'actualitat 

Ulldecona, vila d'uns 5.400 habitants, està situada al Montsià, la comarca més meridional del Principat de Catalunya. 
Poblada primerament al voltant de l'històric castell, al cim d'un turó, va créixer més tard a la gran vall que es troba al peu 
de la serralada que dóna nom a la comarca. Encara que Ulldecona es va fundar al segle Xlll, en el seu terme es troben res
tes que manifesten el pas de l'home molts segles abans Cabries de pintures rupestres prop l'Ermita de la Pietat. una de 
les millors mostres d'Art Llevantí del Principat; enllosat megalític de Mata-Redona; restes ibèriques .. J. 

La vila d'Ulldecona sempre ha destacat per les seues grans inquietuds culturals. Avui dia existeixen nombroses entitats 
i associacions que cobreixen gairebé tots els camps de la cultura i l'esport. La Banda de Música d'Ulldecona és una 
d'aquestes entitats, potser la d'arrels més profundes, si pensem que la seua fundació es remunta al segle passat. Encara 
que es desconeix la data exacta, es té constància que cap ~11870 ja existia una ba~da de música~ la.vda, q.ue_a la aècada 
següent donà lloc a la Banda Municipal d'Ulldecona. Des d aleshores la banda mai no ha deixat d existir. s1 be h? passat. 
com és normal en un períodè de temps tan llarg, per diverses etapes. Així als anys 50 passa a ser Banda Local d Ulldeco
na. deixant de ser municipal. 

Actualment la Banda de Música d'Ulldecona està composta per 50 músics, tots fills de la vila. La mateixa banda 
manté una Escola de Solfeig on qualsevol persona interessada en formar part de l'entitat rep tota l'educació musical 
necessària. Avui dia aquesta Escola portada per Rubén Domingo C mestre Director) i Agustí Royo (professor), compta amb 
67 alumnes, distribuïts en diversos cursos, podent així presentar-se lliurement als examens de qualsevol Conservatori. 

A més a més la banda, constituïda en associació fa poc més d'un any, rep el suport de més de 300 socis. interessats 
en fomentar la cultura musical a Ulldecona. 

Membres fundadors de la Federació Catalana de Societats Musicals, a 1982, cada any porta a terme nombroses actua
cions, tant a la nostra vila com a diverses poblacions dels Països Catalans, on porta sempre l'alegria de la música, perquè 
la música és festa. 

Des de fa més de cent anys la banda ha complet sempre amb el seu objectiu: apropar la música al poble. Avui dia la his
tòria de la banda és un poc també la història d'Ulldecona. 

S'apropa la Festa de Santa Cecília. El dia 22 ºde novembre, la Banda celebra la seva festa, la de la seva Patrona i per 
això ja està preparant el tradicional Concert. 

Aquest any el Concert es composarà de dues parts. En primer lloc ens oferirà l'actuació dels joves músics, ·sortits de 
l'Escola Cels millors, segons paraules del seu President, Ramon A. Arnau) i darrerament ho farà tota la Banda al complet. 

Des d'aquestes ratlles agraïm a la Banda la seva col·laboració, desitjant-li tota mena d'èxits, a la vegada que els animem 
a seguir desenvolupant aquesta tasca formativa-cultural, cada v.egada més necessària. 

A. R. 

J., 

l 

.. 

Escàndol a l'Ajuntament 

Així estaven les obres que /'arquitecte havia certificat 
que estaven acabades. 

El senyor que es veu al fons és el Notari que va aixecar acta. 

Ha tingut una forta ressonàn
cia en la població el succés 
durant aquest mes d'octubre 
respecte a la construcció, certifi
cació i aprovació municipal d'una 
part del col·lector d'aigües resi
duals. 

Els fets van ocórrer així: 

Al Ple de l'Ajuntament del 5 
d'octubre es presentà, per a la 
seva aprovació, una Certificació 
d'Obra firmada per l'arquitecte 
municipal En Joan Josep Martí
nez Càrceles. Era la primera Cer
tificació d'Obres d'un col·lector 
d'aigües residuals i el seu import 
ascendia a 2.007.425 ptes. 

Es va produir una situació un 
poc tensa a la reunió perquè, a la 
seva aprovació, s'oposaven els 
Grups Polítics d'A.P. i C.iU. 
adduint que el que s'havia realit
zat no es corresponia amb el que 
deia la certificació. 

L'Alcalde va dir i repetí que la 
Certificació de l'arquitecte acre
ditava que les obres estaven 
fetes. 

El portaveu d'A.P., En Jeroni Castell Guarch. proposà que es nomenés una comissió per a anar 
a esbrinar-ho al dia següent, però l'Alcalde s 'oposà. 

Posat l'assumpte a votació s'aprovà la Certificació pel vot majoritari del Grup Socialista. 

El dia 7 Cdos dies després), tant el Grup d'A.P. com el de C.iU., requiriren la presència del Sr. 
Notari que aixecà sengles actes notarials en les que es posà de manifest que, de les obres que l'ar
quitecte havia certificat que estaven acabades i el Grup Socialista havia aprovat a l'Ajuntament, no 
s'havia fet més que una petita part. La notícia ocorregué com una reguera de pólvora i l'Alcalde no 
s'atreví a donar curs a la certificació falsa. 

El dia 21 es convocà una reunió urgent i extraordinària del Ple, a les 2 de la tarda Cdiuen les 
males llengües ... o els entesos, que es va fer a aquesta hora per evitar que acudís públic) per a apro
var una altra vegada la que tornà a denominar-se «Certificació nº 1)). un poc més àmplia que l'ante
rior i que, ara sí, s'havien preocupat, tant l'arquitecte com el Grup Socialista, de que l'obra certifi
cada estés feta . 

El Ple Extraordinari tornà a ser molt tens i tant A. P. com C.iU. presentaren escrits denunciant i pro
testant pels fets ocorreguts que foren catalogats de «fet fosc, denigrant i lamentable» per uns i de 
«maniobra fosca i rocambolesca molt pròpia de les persones que l'han propiciat i provocat» pels 
altres. 

A. A. R. 



Ens consta que el Grup Polític d'A.P., ha presentat a l'Ajuntament quatre mocions per 
a que siguin incloses a l'Ordre del Dia del proper Ple de l'Ajuntament i debatudes al mateix. 
Seran defensades pel Portaveu del Grup Polític en Jeroni Castell Guarch i el Ple es cele
brarà el proper dilluns dia 2-11-87. 

Incompliment de la Uei i els Reglaments per al 
Partit Socialista de l'Ajuntament d'Ulldecona 
Han transcorregut més de cent 

dies des de la presa de possessió 
del nou Ajuntament. més de cent 
dies de Govern Municipal Socialista. 
Cent dies reveladors de la forma 
d'obrar i governar del partit Socialis
ta. 

El partit polític d'A.P., amb la meva 
persona enfront. ha estat temptat en 
diverses ocasions, durant aquest 
temps, de denunciar fets i actua
cions insostenibles. 

En algun dels Plens celebrats. 
hem comprovat com, a preguntes 
nostres o dels representants de C. i 
U., se'ns contestava amb falsedats 
o s'actuava amb demagògia. Però 
ens hem callat. -

La natural cortesia dels cent pri
mers dies ha fet que ens mosse
guéssim els llavis. 

Ara, el compromís amb els nos
tres electors i, sobretot, el compro
mís amb tots els ulldeconencs, ens 
porta a presentar aquesta moció que 
titulem: INCUMPLIMIENTO DE LA 
LEY Y LOS REGLAMENTOS POR 
EL PARTIDO SOCIALISTA DEL 
AYUNTAMIENTO DE ULLDECO
NA. La titulem així perquè entenem 
que aquesta frase resum i concreta 
el que ha estat !'actuació de més de 
cent dies de Govern del Partit Socia
lista a l'Ajuntament d'Ulldecona. 

La Llei CLlei socialista) 7 /85 de 2 
d'abril, reguladora de les Bases del 
Règim Local. a l'article 22.2.a/ enco
mana al Ple de la Corporació el con
trol i la fiscalització dels Organs de 
Govern i a l'article 77 diu: 

• TODOS LOS MIEMBROS DE 
LAS CORPORACIONES LOCALES 
TIENEN DERECHO A OBTENER 
DEL ALCALDE O PRESIDENTE O 
DE LA COMISION DE GOBIERNO 
CUANTOS ANTECEDENTES, 
DATOS O INFORMACIONES 
OBREN EN PODER DE LOS SERVl
CIOS DE LA CORPORACION Y 

RESULTEN PRECISOS PARA EL 
DESARROLLO DE SU FUNCION•. 

El Reglament d'Organització, Fun
cionament i Règim Jurídic de les 
Corporacions Locals 2.568/86 de 
28 de novembre, també Reglament 
Socialista, a l'article 42 mana: 

·EL ALCALDE DARA CUENTA 
SUCINTA A LA CORPORACION, 
EN CADA SESION ORDINARIA 
DEL PLENO, DE LAS RESOLUCIO
NES QUE HUBIERE ADOPTADO 
DESDE LA ULTIMA SESION PLE
NARIA ORDINARIA PARA QUE 
LOS CONCEJALES CONOZCAN 
EL DESAR ROLLO DE LA ADMINIS
TRACION MUNICIPAL A LOS 
EFECTOS DEL CONTROL Y FIS
CALIZACION DE LOS ORGANOS 
DE GOBIERNO, PREVISTOS EN EL 
ARTICULO 22.2.al DE LA LEY 7 /85, 
DE 2 DE ABRIL·. 

És més. L'article 104.2 del mateix 
Reglament diu: 

·EL REGLAMENTO ORGANICO 
MUNICIPAL PODRA ESTABLECER 
OTROS MEDIOS DE CONTROL Y . 
FISCALIZACION DE LOS ORGA
NOS DE GOBIERNO•. 

1 el Reglament Orgànic Municipal. 
aprovat pel Ple de la Corporació, a 
l'article 31, referint-se a la Comissió 
de Govern, diu: 

·EL SECRETARI AIXECARÀ 
ACTADECADASESSIÓ,AMBELS 
REQUERIMENTS l CONTINGUT 
ESTABLERTS PER A LES ACTES 
DEL PLE, LA QUAL SERÀ TRA
MESA TANT ALS MEMBRES DE LA 
COMISSIÓ DE GOVERN. COM A 
LA RESTA DE GRUPS MUNICI
PALS•. 

Han transcorregut més de cent 
dies de Govern Municipal Socialista 
i ni una sola acta de la Comissió de 
Govern s'ha facilitat als membres 
que no perteneixen a ella, almenys 
als de l'Oposició. S'han celebrat set 

sessions del Ple de la Corporació i 
en cap d'elles s'ha donat compte 
d'un sol Decret de gestió, de govern 
o d'ordenació de despeses de l'Al
caldia. 

De què serveix la Llei i els Regla
ments, preguntem? 

L'obscuritat, la manca de llum i 
transparència ha estat el mètode, la 
forma i la manera de governar. 

l per què aquesta obscuritat i 
aquesta manca de llum? 

Molt senzill. No hi ha res més 
ambigu que el desconeixement de 
les coses. A major desconeixement 
major malaptesa i això és e! que es 
pretén per a l'Oposició. 

Què trista! Què lamentable! 

Si es fos transparent, encara que 
no hagués una Llei que obligui, s'ha
guessen dit al Ple les gestions que 
són de TOTS, s'haguessen dit les 
coses que són de TOTS, es sabria 
també en què es gasten els diners 
que són de TOTS. Ara s'oculta tot el 
que es pot per a que els Grups de 
l'Oposició actuen en la ignorància, 
caminen a cegues. 

Però hi ha una Llei, un Reglament i 
altre Reglament Orgànic. tots ells 
socialistes, abans m'he referit a ells, 
i tots ¡quina ironia! s'han vulnerat, 
s'han incomplit. Són fets certs i irre
futables. 

Per això, per a que es compleixin 
les Lleis a l'Ajuntament d'Ulldecona, 
proposem al Ple de la Corporació 
que es debati la següent moció que 
serà defensada per mi mateix: 

INCUMPLIMIENTO DE LA LEY Y 
DE LOS REGLAMENTOS POR EL 
PARTIDO SOCIALISTA DELAYUN
TAMIENTO DE ULLDECONA. Que 
es manifeste el Ple i acordi sobre els 
següents punts: 

1 e') ¿Durant més de cent dies de 
Govern Municipal Socialista a Ull-

1 
1 

l 
l 

decona, per ordre de l'Alcaldia, s'ha 
entregat als Regidors alguna o algu
nes de les actes de la Comissió de 
Govern? ¿Sí no? 

2°") ¿Durant més de cent dies de 
Govern Municipal Socialista, s'ha 
donat compte en algun Ple dels 7 
celebrats, del contingut dels 
Decrets i Resolucions de gestió. 
govern, o ordre de despeses de l'Al
caldia? ¿Sí o no? 

3'~ ¿S'HAN INCOMPLIT LA LLEI 
l ELS REGLAMENTS? ¿SI O NO? 

4ªrt) ¿En lo successiu. pensa el 
Partit Socialista complir la Llei. en 
l'article 77, i els Reglaments en els 
42 i 31? ¿Sí o no? · 

5è) ¿Pensa entregar les actes no 
donades de la Comissió de Govern i 
donar compte dels Decrets endarre
rits de l'Alcaldia? ¿Sí o no? En cas 
afirmatiu proposem al Ple que acor
de: 

6è) Que les actes i Decrets enda
rrerits s'entreguen immediatament i 
que en lo successiu, que les actes 
de la Comissió de Govern s'entre
guen als Grups Municipals tan aviat 
com es redacten. 

7è) Que els Decrets i Resolu
cions de l'Alcaldia estiguin al dia i a 
disposició dels Regidors, i que 
aquestos puguin fotocopiar-los en 
q'ualsevol moment. 

Estimem que el Partit Socialista no 
es pronunciarà negativament a 
aquestes manifestacions i exigèn
cies, perquè són de dret, perquè són 
justes. 

Advoquem pel bon criteri de tot el 
Grup Socialista de l'Ajuntament 
d'Ulldecona i de manera especial pel 
d'algun conseller, la qual ètica i recti
tud d'intenció, ens consta. 

Va dir l'Alcalde a la sessió inaugu
ral d'aquesta legislatura: e Per deci
sió de! Poble ens ha correspòs 
governar". 

Diem nosaltres: "Molt cert, així ho 
acatem". Però en democràcia a 
l'Oposició se li atribueix un gran deu
re, un just dret: •Que el Govern, que 
el poble atorgà a uns, sigui just per a 
tots, que es compleixin les Lleis i els 
Reglaments, que es descubreixin els 
abusos de poder, les actuacions 
demagògiques, les falsedats, que 
s'administren escrupulosament els 
cabals públics, etc.". 

Aquesta és la nostra missió. Mis
sió que se'ns ha entorpit i dificultat. 
Pretenem saber-ho tot i al dia. Difi
cultar no és governar, és fer dema
gògia. 

PRESSIÓ FISCAL SOCIALISTA 

Em dóna esgarrifança pensar en el 
que han pujat els impostos munici
pals des de que governen l'Ajunta
ment els Socialistes. 

Argumentava l'Alcalde a la sessió 
del 5 d'octubre que baixaven uns 
impostos i pujaven altres i que els 
que es rebaixaven i treien sumaven 
molt més que els que s'augmenta
ven. ([tots sabem que no és veritat, 
doncs l'augment de l'Impost de Cir
culació equival a tant com les dismi
nucions per les Llicències d'Obres, 
Llicències d'Obertura d'Establi
ments i supressió del Segell Munici
pal). 

l després afegí que pera que no es 
pugui pensar, en cap moment, que 
existeix manca d'informació, avan
çava que s'havia de modificar l'Orde
nança de l'aigua i que un enginyer 
estava redactant l'estudi econòmic. 

¡Quina barbaritat! 

l després, segons em diuen, publi
quen a la premsa que l'Ajuntament 
d'Ulldecona rebaixa els Impostos 
Municipals. 

Fixeu-vos-en bé: L'Ajuntament 
recaptarà per Urbana, aquest any, 
dotze milions de ptes. més que l'any 
passat (Dotze milions que no estan 
previstos al Pressupost) i altres 
dotze milions l'any proper, de no 
canviar la disposició CT ot això grà
cies al Govern Centra! que pujà al 
20 o/o el percentatge d'aquest 
Impost. L'any anterior, l'Ajuntament 
cobrava el 13 º/o). 

Aquests dotze milions de més. 
cobrats en 1987, tal com dèiem, no 
estan previstos al Pressupost. pel 
que, en bona administració, deu
ran sobrar i liquidar-se el mateix amb 
aquests dotze milions de superàvit 
que aniran a parar a 1988. 

Molts Ajuntaments, davant tan 
elevats Impostos. s'han disposat a 
beneficiar als seus veïns d'alguna 
manera, doncs a tot el món li pareix 
una càrrega massa pesada. Alguns 
volen tornar els diners als contri
buents, altres volen rebaixar altres 
Impostos per compensar-ho, altres 
demanen que el cobrament de tal 
augment no es porte a la pràctica, 
etc. M'ho han dit amics que estan en 
altres Ajuntaments. 

¿Què es fa a l'Ajuntament d'Ullde
cona? Augmentar més els altres 
Impostos. 

Si, com hem dit, l'augment de l'Im
post de Circulació ascendeix a tant 

com el que es disminueix per Llicèn
cies d'Obres, Llicències d'Obertura 
d'Establiments i Segell Municipal i, 
per altra part, s'augmenta l'Orde
nança de l 'aigua, doncs ja em diran 
vostès. 

Resumim: Al Pressupost de 1988 
aniran a parar els dotze milions de 
ptes. que es van a cobrar ara per 
Urbana, en 1987, que no estan pre
vistos al Pressupost i per tant deuen 
sobrar, repetim, en bona adminis
tració. Altres dotze milions que pel 
mateix concepte van a recaptar-se 
en 1988, si l'Ajuntament segueix 
sense fer res per evitar-ho i, per si 
fóra poc, l'augment de l'Ordenança 
de l'aigua CPosem un altre milió de 
ptesJ. Total: dotze milions més 
altres dotze milions més un altre 
milió: VINT-l-CINC MILIONS DE 
PTES., APROXIMADAMENTl. Un 
augment del Pressupost de 1988 
que s'apropa al 25 % i en la premsa 
diem que l'Ajuntament d'Ulldecona 
REBAIXA ELS IMPOSTOS. 

Aquesta és la veritat i la resta és 
pura demagògia. 

l per a demostrar-ho, proposem al 
Ple de l'Ajuntament que acordi sobre 
els següents punts: 

1 er) Que s'exposin al públic els 
f'adrons d'urbana de 1985, 1986, i 
de 1987 per a que es pugui compro
var la veritat del que diem. 

2°") Que comprovada la certesa 
d'això s'adoptin aquestos altres 
acords: ,, 

Al Que l'Ajuntament prengui 
l'acord de reduir la Contribució 
Urbana per al 1987 i anys següents, 
tal i com sé que han fet d'altres Ajun
taments. 

Bl Si no fóra possible lo abans 
esmentat. demanem que es dismi
nueixin les Llicències d'Obres en un 
33 % més de lo acordat. que s'anuli 
l'acord de l'augment de l'Impost de 
Circulació, i que no s'acordi cap aug
ment sobre l'Ordenança de l'aigua, 
sinó que es redueixi la mateixa en un 
25 o/o com a mínim. 

Amb aquestes tres reduccions no 
s'alcançaria més que compensar en 
una tercera part, aproximadament. 
els dotze milions que es van a cobrar 
de més per Urbana però, almenys, 
seria un petit alleujament per a la 
població i un gest de bona voluntat. 

OBRES DE CLAVEGUERAM 
DE BARRI CASTELL 

l ROTULACIÓ DE CARRERS 

«Ni cobren tots els que estan ni 



estan tots els que cobren•, dèiem 
nosaltres a la Campanya Electoral. 

¿Vostès ho entengueren? ¿No? 
Doncs miren. l'Alcalde sí. al peu de 
la lletra. 

Mirin si ho entengué que. sense 
poder-ho fer, contractà ell solet als 
que estaven i no cobraven. Estaven 
fent una obra, del tot electoralista, al 
Barri Castell, que. per cert, tampoc 
podien fer. 

Els contractà el dia 27 de maig 
<això ho vam saber molt després , el 
dia 20 de jul iol que celebràvem el 
Ple) i ens preguntàvem: ¿Per què no 
celebraren un Ple. per acordar la 
seva con\ractació, un dia o uns dies 
abans de contractar-los? No ens 
costà molt •caure •. Estàvem en 
Campanya Electoral i hagués pogut 
ser molt •sonat •, doncs estaven 
fent el clavegueram del Barri Castell 
<Obra electoralista) sense acord 
del Ple de l'Ajuntament. ¡Inaudit! 

Però ... ¿Què passà? Que s'havia 
d'anar pagant l'obra i als homes i no 
es podia fer si el Ple no l'acordava. 
Per això ens assabentem molt des
prés de passades les Eleccions. el 
20 de juliol , com hem dit. 

Vaig preguntar jo a l'Alcalde. el dia 
del Ple: ¿L'obra del clavegueram de 
Barri Castell està feta? Em contestà 
que •sí• <Pot llegir-se a l'acta). ¿l la 
de rotulació de carrers està feta? Em 
contestà que •en part •. 

Diem nosaltres: Si l'obra està feta 
¿per a que es necessiten els homes? 
¿Comprenen vostès el dilema? 

Bé, doncs van anar a veure l'obra 
de Barri Castell i, primer a Ulldecona 
i després allí. ens vam assabentar 
d'una quantitat d'embolics: Que els 
veïns pagaven ... part, que l'Ajunta-
ment aportava ... uns homes, que 
diners ... que ... etc. 

¿l on consta tot això? O ens ho 
diuen i ho veiem clar o el Jutjat ho 
averiguarà. 

¿Veu, Sr. Alcalde. per què ha de 
donar compte a tots dels seus 
Decrets i Resolucions? ¿Veu. per 
què ha de donar-nos les actes de la 
Comissió de Govern? 

Però quedava part de l'obra de 
rotulació de carrers i, el Ple. encara 
fora de temps. acordava fer-la per 
administració i ratificar el contracte 
de sis homes de l'i.N .E.M. que, en 
aquests moments. ha degut acabar. 

Però ... ¿On han treballat aquests 
homes? Sols podien fer-ho al Barri 
Castell o a la rotulació dels carrers, 

això és categòric. Es contractaren 
per a això. 

A l'obra de Barri Castell no podien 
estar perquè ja estava acabada. ¿l 
l'obra de rotulació dels carrers? 
Màgia, l'han fet i estan fent els 
homes del Sr. Muñoz l·lo Moreno•) 
i algun dels contractats. 

l els nostres amics. els contrac
tats ¿On han estat? 

Volem saber-ho. Sr. Alcalde. Ho 
veu, una altra vegada? Si no ens 
hagués donat els seus Decrets i 
Resolucions. si ens hagués donat 
les actes de la Comissió de Govern. 
si hagués complit amb •les seves 
obligacions.. L'Ajuntament no és 
seu. Ha de mostrar-nos els seus 
Decrets per a que sapiguéssem si el 
que fa pot fer-ho o no i si no ho pot 
fer hem de pensar en ... 

Tot el poble ha pogut comprovar el 
que diem. La rotulació s'ha realitzat i 
s'està portant a cap per algun dels 
homes contractats <suposem que, 
ara. ja hauran acabat, per fi del seu 
contracte) i treballadors del Sr. 
Muñoz . 

Essent així. preguntem: ¿Si els 
que havien de fer l'obra <els contrac
tats) no la fan, però se'ls paga i 
cobren, i en el seu lloc s'empren a 
altres ¿D'on cobraran aquests? 

Compte Sr. Secretari, li ho diem 
amb la millor de les intencions. No 
creiem que vostè estigui posat en 
res d'això, però que no •se le pase •, 
que no •se lo cuelen •, que haurà, 
també vostè. que respondre. 

Sr. Alcalde: Volem saber d'on 
se' ls pagarà als homes del Sr. 
Muñoz. volem saber els dies que han. 
trebal lat, a quin preu se'ls va a pagar 
i, en fi , ¿Com es monta tot això? 

Ho veu, novament: Falten els seus 
Decrets, les actes de la Comissió de 
Govern ... etc. 

Pénsesseu i conteste'ns amb cla
redat. No ens obligui a que sigui una 
altra de les coses que hagi d'averi
guar el Jutjat. 

Per tot això, proposem al Ple de 
l'Ajuntament per a que acordi: 

1 e') Que es pronunciï l'Alcalde 
sobre l'import total , forma de paga
ment, finançament, ajuts, homes 
aportats per l'Ajuntament. dies que 
van treballar i totes les dades de 
l'obra de clavegueram de Barri Cas
tell. 

2ºn) Que ens digui l'Alcalde què 
han fet i on han estat els sis homes 
contractats per al clavegueram de 
Barri Castell i la retolació de carrers. 

3e') Que ens aclareixi l'Alcalde 
d 'on es pagaran els homes sense 
contracte de l' INEM, que van treba
llar en la retolació de carrers. Quants 
en van treballar, quants de dies i a 
quin preu se'ls va pagar. 

PRESSUPOST MUNICIPAL. 
L'ASSUMPTE 

MÉS IMPORTANT DE L'ANY 
Em contava Agustí Verdiell Vidal, 

a principis d'aquest any, poc des
prés d'haver aprovat el Pressu
post: 

• No comprenc com les Lleis es 
fan així. Els Socialistes poden fer-ho 
tot i nosaltres, que estem a l'Oposi
ció, no podem assabentar-nos de 
res. Ens convocaren a la Comissió 
d 'Hisenda, una hora abans del Ple. 
Ens presentaren el Pressupost. es 
celebrà el Ple i ho aprovaren. ¿Tu 
creus que. en una hora, podem estu
diar-ho i presentar modificacions? 
¿Això són Lleis? •, em preg un-. 
tava. 

Es queixava, amb raó, l'amic 
Agustí. l em temo que als cinc de 
l'Oposició actual ens tracten igual. 

Els consellers de l'Oposició i 
l'Oposició absent, per no haver 
obt ingut representació municipal, 
suposem quasi tants electors com 
els que votaren als Socialistes. A 
més a més. estan els que no vota
ren. 

¿És que hi ha ciutadans de diferent 
categoria? 

El Pressupost és el document més 
important de l'any. És de vital impor
tància, i ha de ser clar i profundament 
estudiat per tots. 

Suposem que l'Alcalde desitja que 
el Pressupost passi desapercebut. 
que ningú s'assabente, per allò del 
desconeixement, de la ignorància, 
de la malaptesa, etc. 

Miren, les coses deurien fer-se bé 
i molts problemes no ocorrerien. Ara 
suposem que els hi ha i el carrer és 
un clamor: · A mí em deuen quatre 
factures-. • amí dues• . • amí cinc -. 
•a mí. .. • les que fos. 

O sigui, ¿què no hi ha diners a. les 
arques de l'Ajuntament? 

Veu Sr. Alcalde, novament ens 
veiem obligats a repetir-ho. la pro
blemàtica que suposa el que vostè 
no hagi complit amb les seves obliga
cions. que no ens hagi lliurat les actes 
de la Comissió de Govern, que no 
sapiguéssim res de les seves Reso
lucions i Decrets. que no s' hagi com
plit la Llei i els Reglaments al nostre 
Ajuntament? Si ho sapiguéssim tot. 

ara no hauríem de preguntar i proba
blement no haurien els problemes 
que, potser ... o no. hi ha ara. 

Per cert. ¿l l'Operació de T resore
ria? La dels 18.000.000 de ptes. 
amb la Caixa Provincial. ¿Ja s'ha 
pagat? Ho preguntem perquè a 
nosaltres no se'ns ha informat de 
res. Si no s'ha pagat tan sols recor
dar que fins el 31 de desembre 
queda de temps i no està molt 
lluny. 

Nosaltres volem claredat i perquè 
el que volem és just. proposem al Ple 
de l'Ajuntament que acordi sobre els 
següents punts: 

1 e') Que el Pressupost Municipal 
per al proper any es redacte sabent a 
què es dedica cadascun dels seus 
conceptes. 

2ºn) Que si es canvia la dedicació 
sigui per acord del Ple. 

3e') Que del Pressupost, l'Oposi
ció en tinguéssim còpia 20 dies 
abans com a mínim, per a poder-lo 
estudiar en tres reunions prèvies al 
Ple, per a discutir-lo i dialogar. 

4•rt) Que l'Oposició pugui anar a 
qualsevol Servei o funcionari de 
l'Ajuntament, sense havh de dema
nar permís a l'Alcalde. i que to
tes les dades que demanéssim 

se'ns donguin sense cap obsta
cle. 

Creiem que el que demanem és 
raonable i just. El que havem de dis
cutir o dialogar, a l'Ajuntament ho 
farem. tenint tots elements de judici 
per haver pogut conèixer les dades. 
Així serà més fàcil entendre'ns. 

l ara, a tots els ulldeconencs 
correspon pensar si el que dema
nem és lògic i normal. Al pròxim Ple, 
que es celebrarà el dilluns que ve (2-
11-87), l'Alcalde deu incluir aques
tes mocions a l'Ordre del Dia. Així ho 
estableix el Reglament Orgànic 
Municipal a l'article 13.3. 

Deportes _____________ PorMigue1 vi11arroya 

C. de F. Ulldecona 
Fútbol lase 

Quiero dedicar la primera referen
cia deportiva de esta nueva publica
ción al Fútbol Base de nuestro C. de 
F. Ulldecona. Tiempo habra para 
hablar de nuestro primer equipo, de 
los veteranos y de todas las modali
dades del deporte que se practica en 
Ulldecona. 

Nuestro Fútbol Base representa 
el futuro, el mañana y a él dedica mos 
nuestros esfuerzos con la esperanza 
de que el futuro sea brillante y que 
nuestros alevines, infantiles y juveni
les nos proporcionen muchos días 
de gloria cuando lleguen al primer 
equipo. 

T ambién quiero dedicar esta pri
mera crónica al Fútbol Base porque 
se lo merecen ya que estan consi
guiendo muy brillantes resultados 
cada tarde que juegan. 

En estos comienzos de las Ligas, 
los chicos de la cantera estan arrolla
dores en juego y en goles que es la 
salsa del fútbol. 

Si recordamos temporadas ante
riores, el Fútbol Base de Ull-

De pie: Diego, Gonzalo, Rau/, Poy, J. Vericat, Dani, Climent, 
Marc II, Vizcarro, Villarroya (míster) 

De rodi/Jas: Lluc (míster), Alberto, Villarroya, F. Vericat, J. Marc, 0 1/é, Serrana 

decona siempre se ha distinguido 
por tener unos de los equipos mas 
goleadores de los respectivos gru
pos a los que han pertenecido. Son 
muchos los que todavía recuerdan 
aquella célebre goleada de nuestro 
equipo juvenil que venció al Santa 
Barbara por ¡25-0! 

Diez años después, nuestro 
equipo de alevines se ha aproximado 
a aquel famoso récord pues ha ven
cido al Masdenverge por ¡20-0! 

GOLES ccSON AMORES» 
Veamos 1a racha goleadora de 

nuestros equipos de Fútbol Base en 
estos inicios de las Ligas: 

Partidos Goles 
jugados a favor 

A levines 3 28 
lnfantiles 5 26 
Juveniles 5 29 

¡Animo muchachos, 
hay que seguir así! 

Goles 
encontra 

7 
7 
3 


